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sig, at der er uenighed på Færøerne om dette 
forslag. Derfor vil vi altså undlade at stemme til 
forslaget, og jeg skal i øvrigt gøre opmærksom 
på, at det samme gør sig gældende for SE 

Sofia Rossen (IA): 
Hr. Høgni Hoydal, som har stillet to ændrings- 
forslag til lovforslaget, er desværre forhindret i 
at deltage i forhandlingerne i dag på grund af 
ekstraordinært møde i det færøske Lagting. Jeg 
skal derfor på hans vegne kort fremføre følgen- 
de begrundelse for ændringsforslagene: 

Lovforslaget drejer sig for en stor del om, at 
man flytter retsplejeregler fra færøsk lovgivning 
til dansk lovgivning. Det kan til nød forstås, 
hvis der foreligger akutte sager eller tvister, som 
ikke kan løses, hvis der ikke foretages ændrin- 
ger i dansk lovgivning, men som det også frem- 
går af ministerens svar til Udvalget vedrørende 
Færøske Forhold, har det ikke været et ønske fra 
færøske myndigheder at ændre lovgivningen 
om f.eks. den faste voldgiftsret i Færøerne. 

Kl. 15.30 
Voldgiftsretten selv og den færøske arbejdsgi- 

verforening har protesteret imod disse ændrin- 
ger, og man henviser til, at der findes en lang 
præcedens for, at man fastsætter retsplejeregler i 
færøsk lovgivning. Derfor er der stillet to æn- 
dringsforslag til lovforslaget, som tager de dele 
ud af forslaget, som må anses for unødvendige 
for, at retsplejeregler i Færøerne kan virke på be- 
tryggende vis. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslag nr. 1 forkastedes, idet ingen 
stemte for, 99 imod; 9 stemte hverken for eller 
imod. 

Ændringsforslag nr. 2 forkastedes, idet ingen 
stemte for, 99 imod; 12 stemte hverken for eller 
imod. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Første næstformand (Svend Auken): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 

Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
34) Anden behandling af lovforslag nr. L 197: 
Forslag til lov om ændring af udlændingelo- 
ven og lov om ægteskabs indgåelse og opløs- 
ning. (Bekæmpelse af menneskehandel og 
samkøring af oplysninger om evakuerede 
m.v.). 
Af integrationsministeren (Rikke Hvilshøj). 
(Fremsat 28/3 2007. Første behandling 17/4 
2007. Betænkning 24/5 2007). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Første næstformand (Svend Auken): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til fornyet 
udvalgsbehandling. Hvis ingen gør indsigelse, 
betragter jeg det som vedtaget. (Ophold). Det er 
vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
35) Anden behandling af lovforslag nr. L 198: 
Forslag til lov om ændring af udlændingelo- 
ven. (Styrkelse af indsatsen mod misbrug af au 
pair-ordningen). 
Af integrationsministeren (Rikke Hvilshøj). 
(Fremsat 28/3 2007. Første behandling 17/4 
2007. Betænkning 10/5 2007). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 
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Forhandling 

Jørgen Arbo-Bæhr (EL): 
Der skal ikke være nogen tvivl om, at Enhedsli- 
sten støtter det lovforslag, som vi har til anden 
behandling her. Men samtidig synes jeg, det er 
vigtigt at understrege, at vi under udvalgsbe- 
handlingen har fået i hvert fald et delvist løfte 
om, at udviklingen med hensyn til au pair-ord- 
ningen og misbrug af au pair-ordningen vil bli- 
ve fulgt både fra ministerens og fra vores side. 

Sandheden er jo, at selv om det forslag, vi be- 
handler her, er et fremskridt i forhold til sikring 
af au pair-personers rettigheder, både at de er 
bekendt med deres rettigheder, at der er mulig- 
hed for, at de kan forsvare deres rettigheder, og 
at der ér mulighed for i hvert fald delvis at straf- 
fe dem, der misbruger au pair-ordningen, så er 
der stadig væk muligheder for, at au pair-ord- 
ningen kan misbruges til at bruge au pair-perso- 
nerne som en billig arbejdskraft og endog en 
meget billig arbejdskraft. 

Det har været et problem i utallige tilfælde, at 
au pair-personer for det første har arbejdet læn- 
gere, end det er tilladt, for det andet er blevet af- 
lønnet ringere, end det er tilladt, og for det tred- 
je er blevet sat til arbejde, som ikke er tilladt i au 
pair-ordningen. 

I forbindelse med besvarelse af spørgsmål fra 
udvalget har ministeren angående straf henvist 
til muligheder for at konfiskere fortjeneste fra 
dem, der misbruger au pair-ordningen til at bru- 
ge billig arbejdskraft. Hun har henvist til de er- 
faringer, der i det hele taget er i forbindelse med 
illegalt arbejde. 

Kl. 15.35 
I den forbindelse kunne jeg egentlig godt 

tænke mig at høre -  hvis integrationsministeren 
kunne fortælle mig det -  i hvor mange tilfælde 
der i forbindelse med, at folk er blevet dømt for 
at bruge illegal arbejdskraft, rent faktisk har væ- 
ret tale om, at man har konfiskeret hele fortjene- 
sten fra dem, som har misbrugt den billige ar- 
bejdskraft. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Første riæstformand (Svend Auken): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
36) Anden behandling af lovforslag nr. L 208: 
Forslag til lov om ændring af lov om statens 
uddannelsesstøtte (SU-loven). (Udlandsstipen- 
dium). 
Af undervisningsministeren (Bertel Haarder). 
(Fremsat 12/4 2007. Første behandling 27/4 
2007. Betænkning 2/6 2007). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Torsten Schack Pedersen (V): 
Det er blot for kort at konstatere, at vi i Venstre 
glæder os over, at vi har gjort forslaget endnu 
bedre for de danske studerende. For efter første- 
behandlingen var der et udvalgsarbejde om, at 
mulighederne for at tage en hel uddannelse i 
udlandet også skulle gælde for studerede, der 
kun tog en 1-årig uddannelse. Og der er vi så i 
forligskredsen blevet enige om, at det ikke kun 
skal være fulde uddannelser, der strækker sig 
over 2 år, men at det også skal være muligt at få 
taxametertilskud til uddannelser, der strækker 
sig over 1 år. 

Dermed får endnu flere danske studerende 
mulighed for eksempelvis at tage en masterud- 
dannelse i udlandet. Forslaget styrker altså de 
danske studerendes muligheder for at komme 
ud, og vi synes, at det er utrolig vigtigt, at så 
mange studerende som overhovedet muligt får 
mulighed for at prøve at gøre deres evner gæl- 
dende på et studium i udlandet. Vi regner også 
med, at endnu flere vil gøre brug af det, og der- 
for er det en positiv præcisering, som vi er nået 
frem til under udvalgsarbejdet. 


